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Slovo starostyKrátce 
z obsahu Vážení a milí spoluobčané,

ani v  nejhorším snu by mě do-
nedávna nenapadlo, že se ocitneme 
ve válečném ohrožení. Po více než 
dvouletém boji s Covid-19 a po ži-
velné katastrofě, která postihla náš 
region před několika měsíci, to vy-
padalo, že si konečně vydechneme 
a  začneme normálně žít. Bohužel, 
není tomu tak. Ruský agresor za-
útočil na svobodný a suverénní stát 
Ukrajinu. Jen několik stovek kilo-
metrů od našich hranic. Rozpoutal 
válku. Válku, která je velice blízko. 
Válku, která bude mít vliv na životy 
nás všech.

Ruská invazní vojska narazila 
na nečekaný, odhodlaný odpor. Je-
jich představa „bleskové války“ se 
snadným a rychlým vítězstvím ne-
vyšla. Agresor se uchyluje k použití 
barbarských metod „spálené země“. 
Neštítí se útoků na nemocnice, ško-
ly, kulturní památky bez ohledu na 
civilní oběti, totálně ničí celá města 
a nerozpakuje se ani nad útokem na 
jaderné elektrárny. Jedná se o poru-
šování a  naprostou ignoraci všech 
mezinárodních dohod a smluv. Jed-
ná se o rozsáhlé a nijak omluvitelné 
válečné zločiny. To vše jen proto, že 
si ruský „Vůdce“ vzal do hlavy, že je 
třeba obnovit Sovětský svaz včetně 
znovunabytí jeho vlivu. Šílené. Bo-
hužel ale až příliš skutečné.

Naše historie má s  Ruskem 
(tehdy Sovětským svazem) své 
zkušenosti. Okupace Českosloven-
ska v roce 1968 měla stejné „noty“ 
jako ta současná na Ukrajině. S tím 
rozdílem, že nám okupanti zemi 
nerozbombardovali, nicméně s ná-
sledky okupace a  následné „nor-
malizace“ jsme se vypořádávali tři-
cet let. Velký rozdíl je v  tom, že se 
Ukrajinci rozhodli bránit svou zemi 
se zbraní v  ruce. S  masivní a  jed-
notnou podporou NATO, Evropské 
unie a drtivou většinou všech států 
světa. To jsme my tehdy neměli. Po-
važuji proto za obrovské štěstí, že 
jsme nyní pevnou součástí těchto 
struktur. Pevně věřím, že naše spo-

lečná, rychlá pomoc těžce zkoušené 
Ukrajině pomůže odradit Rusko od 
dalších výpadů.

Jsem přesvědčen, že musíme 
pomoci ukrajinskému národu. 
Momentálně hlavně tím, že se po-
staráme o  stovky tisíc válkou vy-
hnaných lidí, většinou žen a  dětí 
tak, aby v  bezpečí mohli přečkat 
období, kdy jejich manželé, otcové 
a  bratři doma bojují za jejich, ale 
i  naši svobodu. A  aby, až jednou 
toto běsnění skončí, se mohli vrátit 
domů. Zatím se s  náporem váleč-
ných uprchlíků potýkají především 
velká města. Jejich kapacity se ale 
rychle naplňují. Musíme být při-
praveni na to, že i k nám, do Prušá-
nek, přijdou možná desítky válkou 
vyhnaných lidí a bude naší povin-
ností se o ně postarat. Jsem si jist, 
že většina z nás má podobný názor 
a  že jsme připraveni a  odhodláni 
jim pomoc poskytnout.

Chci touto cestou poděkovat 
všem těm, kteří již svou pomoc na-
bídli. Ať už formou fi nančního daru 
nebo nabídkou ubytování v soukro-
mí bez ohledu na to, zda a kolik za 
to dostanou. Patří jim můj velký ob-
div a dík.

Očekávám, že přijdou i  něja-
ké potíže, které při událostech tak 
velkého rozsahu obvykle nastávají. 
Vždy se najdou jedinci, kteří chtě-
jí situaci využít ve svůj prospěch. 
Kterým je zloba, závist a  vlastní 
ego bližší než soucit, velkorysost 
a schopnost pomáhat. Nenechejme 
se tím odradit ani otrávit. Budou to 
jen jednotlivé případy, se kterými se 
jistě vypořádáme.

Ano, tato válka nás zasáhne 
všechny. Udělejme všechno pro 
to, abychom v  této těžké zkouš-
ce obstáli s  co nejmenšími šrámy. 
Budeme-li jednotní, dokážeme to. 
A pomáhejme! Nikdy totiž nevíme, 
zda jednou sami nebudeme pomoc 
potřebovat. 

Přeji nám všem klidné, zdravé 
a bezpečné časy.

Váš starosta.
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Odpadové hospodářství
Vážení spoluobčané,
   letošní zima je za námi a jaro už se 

velmi vydatně hlásí o slovo. V letošním 
prvním zpravodaji mě dovolte, abych 
se vyjádřil ještě k  loňskému roku, jak 
si stojíme v  odpadovém hospodářství. 
Začneme s  tím nejdůležitějším, a  to je 
komunální a  objemný odpad. Občané 
Prušánek vyprodukovali celkem neuvě-
řitelných 663,49 tun odpadu. Z  tohoto 
množství 250,63 tun skončilo v zemi na 
skládce Hraničky v Mutěnicích a 412,86 
se odvezlo do spalovny v Brně. Skládka 
Hraničky má přitom problémy dostat 
povolení k provozování skládky od roku 
2025. Na tuto skládku se přitom sváží od-
pady nejenom z  celého Hodonínského 
okresu, ale i ze Strážnicka. Co bude dál, 

zatím nikdo neví. Přitom podle nařízení 
vlády má být ukončení skládkování do 
země v roce 2030.

Ale k dalším odpadům:
- plasty – 38,5 tun
- papír – 70,11 tun
- sklo – 40,32 tun
- biologicky rozložitelný – 184,34 tun
- kovy – 19,97 tun

Toto jsou jenom základní odpady. 
Dále máme ještě nebezpečný odpad, do 
kterého patří barvy, oleje, léky, obaly od 
postřiků a  jiné. Těchto odpadů je přes 
čtyři tuny. Posledním odpadem jsou 
pneumatiky od osobních vozidel a těch 
je 4,3 tuny. 

Máme ještě jedno odpadové hos-
podářství, a  to je čištění odpadních 
vod. Jak jistě mnoho z vás ví, v sou-
časné době je čistička odpadních 
vod (ČOV) v  rekonstrukci. Celková 
cena rekonstrukce je přes 68 mili-
onů včetně DPH. Na tuto akci jsme 
získali dotaci 38 milionů z  Fondu 
životního prostředí, 10 milionů 
z  Jihomoravského kraje a  na dofi -
nancování zbytku obec získala úvěr. 
K této velké investiční akci jsme při-
stoupili pro havarijní stav ČOV pů-
vodní. Jak vypadá současná realizace, 
ukazuje  přiložená fotodokumentace.

Přeji všem krásné jarní slunné dny 
a užití velikonočních svátků.

místostarosta obce
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Jak jsme hospodařili v roce 2021

Příjmy
Daně 41 701 586,08 Kč
Vydobývané prostory z nalezišť plynu  
na katastru obce   4 155 378,52 Kč 
Pronájmy pozemků      176 602,50 Kč
Pronájem nemovitostí  a majetku   2 229 397,00 Kč
Příjmy z prodeje pozemků   1 989 300,00 Kč
Odměny za vytříděný odpad EKO-KOM      394 147,00 Kč
za ostatní tříděný odpad      133 635,00 Kč
za suť      150 075,00 Kč
školné HTVŠ      156 477,00 Kč
Za vstupné        80 800,00 Kč
za prodané zboží        23 548,00 Kč
za prodanou vodu Nechory      260 187,10 Kč
služby obce        54 202,00 Kč
dary hasičům      163 000,00 Kč
dividendy Vak        36 516,00 Kč
věcná břemena        53 198,00 Kč
ostatní příjmy za služby obce        41 190,00 Kč
služby za hrobová místa      175 737,00 Kč
komunální odpad podnikatelům        60 959,00 Kč
traktorové práce a pronájem kontejneru 73 882,00 Kč
služby na DPS        23 446,00 Kč
rozvoz obědů        33 020,00 Kč

Přijaté dotace
Obec získala v průběhu roku dotace:
- dotace od obce Lužice na SDH      200 000,00 Kč
- dotace z úřadu práce      105 000,00 Kč
- dotace na volby        62 000,00 Kč
- dotace z JMK na výsadbu větrolamu      680 683,56 Kč
- dotace revitalizaci VKP – kalůža   1 223 179,50 Kč
- dotace na SDH - hasiče      125 871,00 Kč
- dotace na apartmány – byty u ZŠ   5 399 730,00 Kč
- dotace na Halu pro hasiče   1 883 741,47 Kč
- dotace z JMK na projekt na cyklostezku  
   do Mor. Žižkova 150 000,00 Kč
- příspěvek na koronavirus      525 113,49 Kč
- dotace na provoz úřadů      757 600,00 Kč

Běžné výdaje
Platy zaměstnanců 5 709 850,00 Kč
Odměny členů zastupitelstva 1 523 151,00 Kč
Dohody o provedení práce 1 828 019,00 Kč
Odvody z mezd 2 550 776,00 Kč 
Drobný majetek  571 102,34 Kč
PHM    269 308,63 Kč
Energie – plyn, voda, elektřina          1 030 826,85 Kč
Platby daní a poplatků    342 450,00 Kč
Neinvestiční transfery neziskovým organizacím 1 234 327,60 Kč
příspěvky PO 3 235 000,00 Kč
Služby 5 000 736,77 Kč
Revitalizace okolí – Kalúža 2 167 871,81 Kč
Dopravní obslužnost    111 500,00 Kč
Materiál 1 001 796,10 Kč
Služby fi nančních ústavů (poplatky a pojištění)  176 817,80 Kč
opravy a udržování    147 684,06 Kč
dar na opravu kostela    500 000,00 Kč
ostatní  dary    108 278,00 Kč
věcné dary    161 609,98 Kč
úroky z úvěru      86 480,26 Kč

Kapitálové výdaje
Investiční příspěvek na kuželnu    890 000,00 Kč
Výkup pozemků 1 211 705,00 Kč
Rekonstrukce veřejného osvětlení  244 627,75 Kč
Místní komunikace   2 762 907,47 Kč
Čistička odpadních vod  19 370 366,70 Kč
Žaluzie v MŠ    304 900,00 Kč
Byty Vrbičky    354 002,00 Kč
Zázemí u koupaliště 4 250 233,00 Kč
Rekonstrukce ZŠ    717 937,62 Kč
Pánve do školní kuchyně    223 950,00 Kč
Byty u ZŠ – apartmány 5 993 112,07 Kč
Sekačky     465 583,80 Kč
Hala pro požární techniku 2 189 597,00 Kč
Záloha na nové osobní vozidlo    100 000,00 Kč
Územní plán obce       462 062,00 Kč

Hospodaření obce Prušánky se řídilo v roce 2021 rozpočtem, který schválilo ZO dne 8. 12. 2020. V průběhu roku 2021 byl 
rozpočet upravován rozpočtovými opatřeními.

Schválený rozpočet upravený rozpočet skutečnost

Příjmy 44 571 700 Kč 59 964 400 Kč 60 074 549,83 Kč

Výdaje 79 912 000 Kč 68 540 900 Kč 68 647 609,75 Kč

Financování 35 340 300 Kč 8 576 500 Kč 8 573 059,92 Kč

Z rozpočtu obce vybíráme hlavní položky:
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Informace Obecní policie

Máme před sebou další rok a s ním 
první číslo letošního zpravodaje. Jaro se 
probouzí, první ovocné stromy kvetou 
a  užíváme si jarního sluníčka. Možná 
i  trocha této živé energie stála za tím, 
že se po dlouhém úsilí podařilo napl-
nit kapacity dvou nových strážníků. 
Díky nim se od 1. května téměř po roce 
zahájí spolupráce s Dolními Bojanovi-
cemi. Pokud tedy někdy v  budoucnu 
potkáte v  Dolních Bojanovicích nebo 
u  nás uniformovanou kolegyni, není 

třeba se lekat. Rozšíření naší Obecní 
policie o  spolupráci s  Dolními Boja-
novicemi sníží náklady na naši činnost 
a zároveň přispěje ke zlepšení rozsahu 
našich služeb. 

Z plánovaných novinek v naší obci 
se blíží realizace osvětlení dětského 
hřiště ve Vrbičkách.  A i na základě ne-
dávných událostí jsme reagovali a zin-
tenzivnili kontrolní činnost okrajových 
lokalit naší obce ve večerních i brzkých 
ranních hodinách.  

Jeden by si řekl, 
že když už můžeme 
volněji dýchat, přes-
tože čísla nakažených jsou stále vysoká 
a v zaměstnáních se střídají pracovní ne-
schopenky s  čerstvě navrátivšími z  ka-
rantény, že bude líp. Doufejme že tomu 
tak brzy bude a užívejme si života. 

Krásné jarní dny plné slunce a pev-
né zdraví vám za Obecní policii Pru-
šánky přeje 

Adam Hellinger

Z naší knihovny 

Milí čtenáři, i  všichni návštěvníci 
knihovny,

co nového se děje s přicházejícím ja-
rem? Do hodonínské knihovny odešla 
velmi slušná částka na nákup nových 
knih a znovu se nám rozběhly besedy 
v knihovně. Kvůli kovidu jsem chodila 
do MŠ, nyní již předškoláci mohou při-
jít k nám. Po různých odkladech kvůli 
nemocem ze všech stran jsme v březnu 
probrali masopust a s nultým ročníkem 
opožděně olympijské hry a zimní spor-
ty. Pokud všechno poběží jak má, bu-
dou další besedy ještě v dubnu a květnu 

a v červnu pak jmenování malých čte-
nářů z prvního ročníku.

Do knihovny jsou nakoupené další 
položky pro děti, jako např. loutkové 
divadlo, magnetické oblékací panen-
ky, hra, provlékačka Krtek, navlékací 
pohádka s velkými dřevěnými korálky, 
magnetická kniha Stavba a kniha Kdo-
pak bydlí v ZOO. Jak to všechno vypa-
dá se můžete podívat na úvodní straně 
našich webových stránek, je tam fotka 
všech těchto zajímavých věcí, které si 
můžete pro své potomky půjčit.

Milena Hromková
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Klub dětí a mládeže Prušánky
Ahoj, jaro! Tak jsme se tě i u nás v ,,klubíčku´´ konečně 

dočkali! Moc jsme se na tebe těšili! A aby nám čekání ubí-
halo, měli jsme připraveno plno aktivit i program, na který 
můžeš společně s  našimi milými čtenáři v  tomto článku 
nahlédnout.  

V lednu se i u nás v klubíčku rozdávalo po půlroční píli 
a snažení vysvědčení. Bylo naše první, a proto není divu, 
že jsme byli plni očekávání a napětí. Je tam! Je tam! Jed-
nička jak bič! Naše obavy byly zbytečné, to víte. Zpívánky, 
říkánky i  pohybová činnost, které trénujeme každé ráno, 
nám jdou, řekla bych jedna báseň. Vzorné chování, o tom 
se bavit ani nemusíme. Co nám jde opravdu nejlíp, je kro-
mě vaření a pečení především konzumace veškerých těchto 
dobrot!

Masopustní období jsme ukončili karnevalovou veselicí. 
Že je karneval pro děti velkou událostí vám nemusím ani 
psát. A protože my slavíme rádi, protáhli jsme si přípravy 
rovnou na celý týden! Nechyběly masopustní koláče, kobli-
hy, ale také barevná výzdoba ,,naší herničky“, na které jsme 
si dali moc a  moc záležet. Karnevalový den jsme zahájili 
u ranního kolečka, kde jsme se všichni přivítali a v maskách 
se představili. Pravda, mohlo se stát, že bychom se nepozna-
li, ale to se naštěstí nestalo. Všem 
nám to moc slušelo! Kostýmy byly 
různé, zavítaly k nám nejen prin-
cezny, zvířátka z  lesa, spiderman 
a  kouzelná čarodějnička, ale také 
Františka z  Kouzelné školky. Po 
celé dopoledne jsme tancovali na 
veselé rytmické písničky, hráli hry 
a nechyběl ani vynikající dort, na 
kterém jsme si moc pochutnali.

Naše společné aktivity a tvoření jsou tematicky vedené 
vždy k  danému období a  nezapomínáme ani na tradiční 
svátky. Začátek března tomu nebylo jinak. Mezinárodní 
den žen, který připadá každoročně na 8. března, jsme naše 
maminky a babičky obdarovali rozkvetlými hyacinty, které 
jsme při našem tvořeníčku tvoření vyráběli. 

V lednu se i u nás v klubíčku rozdávalo po půlroční píli
Naše společné aktivity a tvoření jsou tematicky vedené
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Velikonoce se kva-
pem blíží a  přípravy 
na ně vrcholí právě 
v  těchto dnech. Mnozí 
již máte doma krásně 
uklizeno, jarně vyzdo-
beno a  voňavě nape-
čeno. Neotáleli jsme 
ani my a kromě umytí 
a  výzdoby oken jsme 
se společně pustili do 
pečení vláčných mrk-
vičkových muffi  nků. 

Panečku, ty se nám povedly! Zdobení jsme pojali velmi ba-
revně, aby bylo poznat, že jsou to muffi  nky velikonoční. Do 
slavení Velikonoc na nás čeká ještě spousta tvoření, sezná-
mení s tradicemi, pečení beránka i velikonoční stromeček 
u OÚ Prušánky, ale o tom zase příště… 

Za celý Klub dětí a mládeže Prušánky vám přejeme po-
žehnané svátky velikonoční plné naděje, zdraví, sil a pozi-
tivní energie.

Ľubka Čulenová

Za celý Klub dětí a mládeže Prušánk ám přejeme po

Samozřejmě se dění a situace na Ukrajině dotkla nás všech, 
a proto jsme se po domluvě s maminkami rozhodli pro cíle-
nou materiální pomoc přímo pro maminky s dětmi. Sbírka se 
konala 3. 3. 2022 v Klubu dětí a mládeže Prušánky v dopoled-
ních i odpoledních hodinách. Za všechny jedno velké děkuji! 

Sbírka pro děti a maminky UK

Za tak krátkou dobu jsme přinesenými dary naplnili celé auto, 
které ihned putovalo ke spotřebě do Podivína a  Kozojídek. 
Víme, že to byla pouhá kapka v moři a že je potřeba veškeré 
pomoci i nadále, ale i ta pouhá kapka má obrovskou hodnotu. 

Za Klub dětí a mládeže Ľubka Čulenová
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HTVŠ
Ani jsme se nenadáli a další školní 

rok fungování HTVŠ se chýlí ke svému 
závěru. Byl to rok, ve kterém jsme se 
mohli opět vídat a vyučovat „na živo” 
a  ne jen skrze mobilní telefony nebo 
počítače. I tak se ale slovo „normální” 
pro letošní školní rok 2021/2022 použít 
úplně nedá. Nemohli jsme uspořádat 
tradiční prosincové besídky, a  počet 
absencí kvůli nemocem i  karanténám 
byl značný na obou stranách. Přesto 
zůstáváme pozitivní a věříme, že jdeme 
pomalu ale jistě směrem k návratu vše-
ho, co jsme měli rádi a dříve brali jako 
samozřejmost. Hrát na nástroj, zpívat 
nebo tančit bez veřejného vystupová-
ní je jako učit se jazyk, ale nikdy ne-
vycestovat do ciziny. Tak zvaný „střet” 

s publikem je důležitý i  s ohledem na 
zpětnou vazbu a impulsy ke zlepšování 
toho, co děláme. Jsme proto rádi, že se 
situace zatím vyvíjí vstřícně k dalšímu 
plánování a  uskutečňování veřejných 
vystoupení. 

Na zbytek školního roku máme 
naplánována dvě vystoupení, a  to 11. 
května a  24. června. Ke konci května 
jsou jako vždy plánovány i  postupové 
zkoušky. S  vystupováním žáků HTVŠ 
se počítá i na dalších událostech v obci, 
za což jsme moc rádi. Již teď bych vás 
touto formou chtěl všechny pozvat na 
naše vystoupení, kde je účast a  atmo-
sféra publika velmi milá a vytváří našim 
malým umělcům důležitou podporu. 

Pro příští školní rok plánujeme 

udržet všechny hudební obory, kte-
ré jsme nabízeli v  tomto školním roce 
a zapracovat na znovuobrození a větší 
podpoře souborové hry. Na školní rok 
2022/2023 půjde podat již pouze elek-
tronická přihláška, kterou naleznete 
na našem webu www.htvsprusanky.cz. 
Prosíme, aby stávající žáci vyplnili při-
hlášky na příští školní rok nejpozději 
do konce května. Všichni noví zájem-
ci o  navštěvování některého z  oborů 
HTVŠ pak nejpozději do konce června. 

Závěrem přeji všem žákům i  rodi-
čům pohodový závěr školního roku 
a  spoustu krásných nejen uměleckých 
zážitků. 

Vít Němeček,
hlavní koordinátor HTVŠ

Z činnosti ZŠ a MŠ

První teplé jarní dny předznamenaly poslední 
čtvrtinu školního roku, který je plný různých důleži-
tých termínů, změn a akcí. Jednou z prvních, který ur-
čitě stojí za zmínku, je zápis do první třídy, který pro-
běhne v pátek 8. dubna od 13:30. Na nové prvňáčky se 
už moc těšíme a máme radost, že se s budoucími „stu-
denty” můžeme konečně potkat osobně. Následovat 
bude zápis do mateřské školy, a to v sobotu 7. května. 

Za zmínku určitě stojí také sbírka na pomoc Ukra-
jině. Moc mě těší, že tato iniciativa vzešla přímo od 
dětí, konkrétně z pátého ročníku.

Co se týká dalších akcí, děti na prvním stupni si 
vyzkoušely své prezentační dovednosti při recitační 
soutěži, nechyběla ani podpora polytechniky v  po-
době tradiční soutěže Bořek stavitel, plná zajímavých 
staveb na téma Vesmír. Čeká nás čtenářská akce Noc 
s Andersenem a po dvouleté pauze konečně také pro-
jektový den „Škola jinak”, kde si děti vybírají se semi-
nářů na různá témata. V rámci výuky se snažíme o podporu 
vzájemného učení, kdy starší děti chodí k mladším kama-
rádům předat jim své vědomosti a  zkušenosti. Sněženky 
a machři v podobě deváťáků a osmáků, si po covidové od-
mlce užili lyžařský výcvik v zasněžených Jeseníkách a devá-
ťáci se letos konečně dočkají svého závěrečného plesu, který 
pořádáme ve spolupráci se SRPDŠ. Ten proběhne v sobotu 
23. dubna. Již teď probíhají také přípravy na příměstský 
tábor, o který je po loňském prvním ročníku velký zájem. 
I letos proběhnou dva turnusy, každý na jiné téma. 

Co se týká materiálna, máme nově v provozu rekuperač-
ní jednotky, díky kterým je ve třídách příjemněji. V učebno-

vém pavilonu máme nové vnitřní dveře, na léto je plánová-
na rekonstrukce rozvodů vody v celé škole. Plánujeme také 
dokončit výmalbu zbytku školy a  podle fi nancí kompletní 
rekonstrukci schodiště včetně zábradlí. Začali jsme postup-
nou výměnu dosluhujících tabulí a projektorů, které nahradí 
moderní výkonné LCD dotykové displeje. Zatím je máme ve 
dvou třídách.

Veškeré informace o  dění ve škole najdete na našem 
webu, který pravidelně aktualizujeme.

Přeji všem sluncem a optimismem zalité jarní dny.
Jakub Horňák, 

ředitel ZŠ a MŠ Prušánky
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Z naší školičky 

V  minulém zpravodaji jsem in-
formovala o  přípravě školního plesu, 
který měl být 29. ledna. V tomto ter-
mínu se ples nemohl kvůli pandemii 
konat, ale věřili jsme, že se situace na 
jaře zlepší a plesová sezona se trochu 
posune a  kulturní život se zase pro-
budí. Hurá, stalo se, první ples v obci 
už máme za sebou, připravuje se i ve-
likonoční zábava a  hned týden na to 
23. dubna v 19:00 se KD rozzáří škol-
ním plesem. Deváťáci trochu v taneční 
přípravě zvolnili kvůli blížícím se při-
jímacím zkouškám, ale jiné přípravy 
pokračují. Všem děkuji za fi nanční 
podporu plesu. Díky tomu se daří ples 
organizovat tak, aby výtěžek z  plesu 
potom mohl být použitý na podporu 

Informace ze SRPDŠ

školních aktivit. Posledním fi nančním 
příspěvkem byla spoluúčast na úhradě 
dopravy na lyžařský kurz a zpět. Tady 
bych chtěla poděkovat Obci Prušánky, 
která se na úhradě dopravy spolupodí-
lela částkou 19.000 Kč. 

Závěrem vám všem přeji krásné 

velikonoční svátky, prozářené radostí 
a  pokojem. Zároveň vás srdečně zvu 
i v tak nelehké době načerpat dobrou 
náladu v rytmu tance a pohledem na 
krásu mladých lidí na Společenském 
plese SRPDŠ v duchu New Yorku.

Lenka Tlachová

Chcete vědět, co se děje ve školce? Není toho tentokrát 
málo a máme se na co těšit. V zimních měsících jsme nezahá-
leli a začátkem nového roku proběhly individuální konzultace 
především s rodiči předškoláků, které se týkaly školní zralosti, 
jelikož se blíží zápis do první třídy. Kromě toho jsme zakoupili 
novou pedagogickou diagnostiku iSophi pro věkové rozmezí 
pět až sedm let, protože pedagogická diagnostika a zejména 
pak diagnostika školní zralosti a připravenosti je jednou z klí-
čových aktivit vzdělávacího procesu v mateřské škole. Snažíme 
se tak přistupovat k pedagogice moderně a získávat objektivně 
aktuální informace o dítěti, zjišťovat jeho silné a slabé stránky 
sofi stikovaným a přehledným způsobem. Což nám pomáhá 
přistupovat k dítěti více individuálně a poskytovat potřebnou 
komplexní podporu v jeho dalším rozvoji. 

Kromě přípravy dětí na školní období jsme pro děti při-
pravili zimní olympijské hry, které se odehrály na zahradě za 

Novinky ze školky

Pečeme koblížkyPečeme koblížky Masopustní pohoštěníMasopustní pohoštění
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účasti všech sportovců z celé školky. Za jejich odhodlání a vý-
kony si všichni vysoutěžili zlatou perníkovou medaili! Dobu 
masopustního veselí jsme oslavili jak jinak než karnevalem. 
Všem rodičům děkujeme za spolupráci při výrobě krásných 
masek. 

Nově se naše školka pyšní klimatizací ve všech třídách, 
díky níž bude v letních měsících v prostorách školky mnohem 
příjemněji. A  ta největší novinka? V následujících měsících 
čeká naši školku velká rekonstrukce, jejímž výsledkem bude 
nová třída pro patnáct dětí. Když vše půjde dobře, měla by být 
mít své první dětské obyvatele už na začátku nového školního 
roku. Věříme, že se tak splní náš sen o školce, která bude mít 
pohromadě pět tříd a zároveň se zvýší její kapacita. 

Zápis do MŠ se uskuteční v sobotu 7. května 2022. Sou-
částí bude Den otevřených dveří. Přijďte se s dětmi podívat 
a seznámit se s novým prostředím, které se stane pro vaše dítě 
druhým domovem. Budeme se těšit na nové tváře. 

Na podzim oslavíme 55. výročí MŠ spolu s vámi, proto by-
chom vás rádi poprosili, pokud máte nějaké staré fotografi e ze 
školky nebo i hračky k zapůjčení nebo oskenování, budeme 
moc rádi. Bližší informace získáte na telefonním čísle 518 374 
159. 

Lucie Drejčková, zástupce ředitele pro předškolní vzdělávání 

Karneval Karneval 

Abyste se pro samou práci a starosti nezapomněli usmívat

Při návštěvě kostela učitelka vyprá-
ví o tom, jak zlí páni ukřižovali Ježíška. 
Dominik M. „Pani učitelko, až jich po-
tkáme, tak jim dáme do držky.“ 

Jeníček N.: „Pani učitelko, víš proč 
sem sa narodil? Abych ti pomáhal.“ 

Opakovali jsme si jména tří králů 
a učitelka napovídá: „Ka – Kašpar, Me – 
Melichar, Ba – Bambus.“ 

Dominik M. při rozhovoru s  Do-
minikem H.: „Tak mě je to jedno, Do-
miniku, teď z toho budeš mít psychické 
problémy.“ 

Učitelka při vycházce: „Tak, děti, teď 
půjdeme přes ten most.“ Adélka G. „Tak 
tam nejdu, včérá sem tam šla a málem 
sem sa strachy posrala.“ 

Učitelka: „Domčo, nechceš si už 
sundat tu náplast z prstu?“ Dominik M. 
„Nechcu, mňa to bolí v horku, aj ve tmě.“ 

Vašík M.: „Já mám dobrý čich aj po-
zpátku.“ 

Učitelka při rozhovoru s  Honzíkem 
Š.: „Honzi, a víš, že babička Komárková 
tady ve školce vařila?“ Honza: „Jó, a  já 
sem tady nebyl?“ Učitelka: „Nebyl.“ Hon-
za: „No aspoň sem měl od vás pokoj.“ 

Paní uklízečka utírá rýži popadanou 
po stole a po zemi a říká si pro sebe: „No 
táto rýža je teda vděčná.“ Dominik M.: 
„No vidíš, aspoň možeš začat vytírat.“ 

Zuzanka N.: „Pani učitelko, víš, jak 
se skládají punčochy? Pravdomluvně 
jako kalhoty.“ Filípek V.: „Pani učitelko, 
víš, že máme doma bombové jabka?“ 
(granátové). 

Dominiček M.: „Pani učitelko, ty si 
prostě energetická.“ 

Zuzanka N.: „Dneska si dám šaty 
a pojedu si k Zinkům vybrat ženicha.“ 

Učitelka: „Zuzi a není ještě brzo na že-
nicha?“ Zuzi: „Néni, každá rozumná ne-
věsta už přece musí mít ženicha.“ 

Učitelka: „Kdes včera byl Míšo?“ 
Míša C.: „Ále, byl sem za krkem jakýsi 
nachlazený.“ 

Rozhovor mezi dětmi:
Laurinka H.: „Děcka, náš táta říkal, že 

když bude Dominik zlobit, tak ho vyhodí 
ven.“ Míša C.: „Já mám tátu hodného.“ 
Dominik M. „Já mám zas alergického.“ 

Učitelka zvýšeným hlasem napomí-
nala děti:

Zuzanka N.: „Pani učitelko, dá se 
jim to říct i zdvořile. Mamka mě to ně-
kdy říká zdvořile, ale někdy i nezdvořile. 
Dneska mě to zrovna řekla zdvořile.“ 

Tak já vám tedy na závěr zdvořile 
přeju krásné prosluněné jarní dny.

Radka Šůrková

Skauti Cor Dare
Gulášová schůzka

Od začátku školního roku jsme se s  týmem vedoucích 
rozhodli jednou do měsíce pořádat spojené schůzky. Spojená 
schůzka znamená, že se sejdou jak dívčí, tak chlapecké družin-
ky a mají společný program. Někdy je docela oříšek vymyslet 
náplň programu pro kluky a děvčata v různé věkové kategorii 
tak, aby všechny zaujal. Proto jsme se únorovou schůzku roz-
hodli ozvláštnit vařením guláše. Vařit guláš v kotlíku nad oh-
něm nebyla premiéra jen pro děti, ale taky i pro některé vedou-
cí. Během toho, co v kotlíku bublal guláš, děti hrály hry. Velký 
úspěch jako vždy měla hra praporky. Jelikož bylo chladné úno-

rové počasí, tak se děti chodily ohřát k ohni, takže guláš byl pod 
neustálým dozorem zvědavých dětí, které se nezdržely různých 
komentářů. Když už konečně bylo hotovo a děti dostaly svou 
porci guláše, tak začaly padat nejrůznější pochvaly typu: ,,Je to 
nejlepší guláš, co jsem kdy jedl“ nebo „To je lepší guláš, jak ze 
školní jídelny“. Jelikož nezbyla ani kapka, tak si troufám říct, 
že guláš se opravdu povedl. Dětem se schůzka líbila a s plným 
břichem vyrazily do svých domovů. Už teď se těšíme na další 
schůzku a věřím, že i příště si užijeme spoustu zábavy.

Za skautský oddíl Cor Dare Natálie Mrlíková
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Chasa Prušánky z. s. 
Po covidové přestávce, kdy bylo 

vše zakázané, jsme se konečně do-
čkali a  na první březnovou sobotu 
jsme naplánovali tradiční krojový 
ples. Všechna omezení se začala ru-
šit, a tak jsme začali s jeho přípravou. 
V  sobotu od 18:00 se začal kulturní 
dům pomalu plnit. Bylo zde velké 

množství krojovaných nejen z Prušá-
nek, ale i  z  okolních obcí. Na účasti 
bylo vidět, že už se všichni těšili, jak 
si konečně zatančí a pobaví se s přá-
teli. Kulturní dům pomalu praskal ve 
švech. Ples byl tradičně zahájen bese-
dou, letos Českou. Tančilo osm kole-
ček - tři z  Prušánek, dvě z  Mutěnic, 

jedno z Dolních Bojanovic, Mikulčic 
a  Moravského Žižkova. Potom zača-
la ta pravá taneční zábava. Parket byl 
občas tak plný, že byl problém udělat 
otočku.

Po 21:00 se uskutečnil nástup chas 
a  při něm se rovnou vyhlásil šohaj 
a  miss plesu. Kolem 22:00 hodiny se 
začala losovat bohatá tombola. Tímto 
chceme moc poděkovat všem, kteří 
nám do ní přispěli ať už fi nančně nebo 
věcným darem. Před půlnocí jsme si 
zatancovali tradiční půlnoční sólo, 
letos bylo sólo letecké. Pak už jsme se 
jen bavili až do ranních hodin. Ples 
byl ukončen tradiční Trnavou. Celým 
večer nás doprovázela dechová hudba 
Bojané.

Nakonec chceme moc poděkovat 
Hospůdce u  Terky, která nás celou 
dobu občerstvovala a  věřte, že to ne-
byl lehký úkol. I přes všechny drobné 
problémy jsme si ples moc užili a už se 
těšíme na příští rok.

Za krojovanou chasu stárka 
Simona Flajžíková
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Naši senioři
   Pandemie nám nedovolila, abychom uspořádali mi-

kulášský večírek, nemohli jsme zorganizovat ani tradiční 
vánoční výstavu, na kterou jsme se tak těšili. 

   Ale od ledna jsme se opět začali scházet na našich 
pravidelných schůzkách, ani nevíte, jak rádi jsme se spolu 
viděli! Stále se řídíme heslem: „Aby se nikdo necítil sám“, 
takže se jednou za měsíc scházíme odpoledne v naší nové 
kuželně a hrajeme. Je to pro nás jak společenská, tak spor-
tovní událost.

   Začíná jaro a  tím se vše mění. Mizí špatná nálada 
a  s  ní i  únava, kterou zima přináší. Začínáme více cho-
dit po procházkách, na kterých se často a rádi potkáváme 
s přáteli a kamarády. Věříme, že se všechno vrátí do sta-
rých dobrých kolejí a přejeme si:

ať je život nás všech zase paráda,
ať dětem nezavírají školy a školičky,
ať konečně máme možnost místo papučí obout si la-

kýrky a lodičky, 
ať ještě dlouho máme možnost lidem všem popřát 

krásný každý den… 
Pěkné velikonoční svátky přeje za klub senior vedoucí 

Květa Kopečková
foto Věra Dřevěná

Všechno, co s  v  minulých měsících událo, popsala ve 
svém příspěvku paní Zdeňka Hromková:

Vánoce 2021 a nový rok 2022 - tro-
cha poezie s ohlédnutím zpátky:
S koronovirusem  jsme vylekaní,
mikulášský večer byl proto vynechaný. 
U Schottlů objednaná večeřa  
rychle byla zrušena. 
Třebaže jsme očkovaní, 
báli jsme sa nakažení. 
Ježíška jsme přivítali, 
na dárečky mašle dali. 
U někoho skromný byl  
a někdo ho trošku ošidil. 
Ježíšek věděl jistě proč
a plynaři po nás chtěli dost. 
Vánoce jsme si zkazit nedali 
a Nový rok jsme čekali. 
Co pomože nadávat 
a slzičky rozdávat, 
pro krásu už neplačeme, 
opasky si utahneme.

Budeme sa opatrovat 
a rouškama ochraňovat. 
Koronavirus řádí moc 

a za teploučko platíme dost.  
Vládu novú dnes už máme, 
věřit jí chcem, 
s tím už nic nenaděláme.  
Duchny, deky, papuče  
dáme hezky do guče, 
kohútky si stišíme 
a jak broučci se zimů smíříme. 
Do obchodů půjdem málo, 
v televizi je to dáno. 
Je to pro nás napjaté, 
penízky sú kulaté. 
O to víc sa těšíme, 
když televizní reklamu vidíme. 
Pěkně ona nám všem radí, 
reklam je tam jak chamradí.  
Víčka podepřít si musíme, 
ale jsme rádi, že reklamu vidíme. 
Do postélky namíříme 
a konec fi lmu domyslíme. 
Hlavně sa radujme, 
jak pohodlné prádlo Andrie 
hezkému pánovi pasuje. 
A jak jistě potěší Kaufl and Zuzku s Jirkú, 

a které produkty jsou lepší,
né ty levné, ty nejlevnější.  
I jinému jsme sa naučili 
a třeba aj poučili,
hezky zuby zatínat 
a raději nic nevnímat. 

Ať nový rok je pro nás lepší,
to přejeme si dnes všecí,
nech koronavirus sa ztratí 
a krásný svět sa vrátí.      

Zavzpomínala Zdeňka seniorka 
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Spolek Nechorští vinaři 

Zdravíme vás v novém roce a s ra-
dostí můžeme oznámit, že letošní 
akce K Nechorám do sklepa se konat 
bude! Stejně jako v  minulých roční-
cích bude otevřeno nejméně dvacet 
jedna sklepů, kde bude pro návštěv-
níky připraveno to nejlepší z nabídky 
vín našich vinařů. Ve většině sklepů 
se potkáte přímo s vinaři a můžete si 
popovídat o tom, jak se tento krásný 
mok vyrábí.

Předprodej vstupenek za zvýhod-
něnou cenu bude na našem webu 
zahájen v  dubnu a  ukončen bude 
18. června 2022. Do předprodeje pů-
jde tisíc dvě stě vstupenek. Vstupen-
ky, které se neprodají, budou v prode-
ji v pátek večer před akcí a v sobotu 
přímo na místě.

V průběhu celého léta bude probíhat akce S vinařem u Ne-
chor 2022, která bude zahájena 30. června 2022. Vína vám 
nabídne jednadvacet vinařů ve svých sklepech a vinařstvích. 

V  průběhu loňského roku došlo ke změnám v  našem 
spolku, a  tak bychom vám rádi představili nový výbor ve 
složení: Milan Vašíček, Martin Čapka a Drahomír Melchrt. 
Do týmu jsem přišla také já - Zdeňka Laštůvková. Budu se 
starat hlavně o to, aby veškeré vinařské akce proběhly ke spo-
kojenosti všech návštěvníků, ale také vinařů. Také mám na 
starosti propagaci a koordinaci akcí. Takže jestli budete mít 
dotazy, směřujte je na info@nechorstivinari.cz. Rádi bychom 
také poděkovali předchozímu vedení spolku a paní Hradilo-
vé, která se po dlouhé roky starala o organizaci akcí a chod 
spolku.

Další připravovanou akcí pro letošní rok je podzimní 
putování K Nechorám do sklepa za mladým vínem 26. 11. 
2022. Stejně jako v létě očekáváme, že bude otevřeno mini-
málně dvacet jedna sklepů. Předprodej vstupenek zahájíme 
v srpnu. 

Veškeré informace o akcích najdete na stránkách a mů-
žete si zde objednat vstupenky. Sledujte naše stránky a po-
čtěte si zajímavosti o vinařích nebo se pokochejte fotogra-
fi emi z  uplynulých ročníků na www.nechorstivinari.cz, na 
https://www.facebook.com/nechorstivinari, a najde nás i na 
Instagramu. Prezentujeme se také na tematických webech: 
http://www.wineofczechrepublic.cz/, www.vinazmoravy.cz 
a http://www.kudyznudy.cz/, kde naše akce každoročně pro-
pagujeme.

A na závěr výzva pro místní provozovatele ubytovacích 
zařízení v Nechorách nebo v obci. Když nám pošlete základ-
ní údaje o  svém ubytování s  adresou vaší webové stránky, 

rádi tyto informace v sekci Ubytování zveřejníme na našem 
webu. Můžete tam nahlédnout, jak prezentace funguje. In-
formace posílejte na info@nechorstivinari.cz. 

A těšíme se na vás v Nechorách.
Zdeňka Laštůvková

25. června 2022 K Nechorám do sklepa 2022

Spolek Nechorští vinařiSpolek Nechorští vinaři

…a trochu poezie
Vzpomínka na Viktorku

V kadeřích se ti vzedmula
vlna jak mulda trav,
ve vysoké čepici uhrančivý hulán
slyší, co zpívá Viktorčin splav

Uzlíčku na šátku,
kdy rozvážeš svá tajemství,
kdy k prostři se stolečku
hulána pozveš k večeři?

Až po bouřce slehnou těžké klasy
přelezu bosý kasáren plot,
pak budu plavat prostovlasý
ve splavech kadeří hlubokých vod.

Pigi
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Mladí pro Prušánky, z. s. 
Šedesát diplomů a ani jeden nezbyl. 

Tak skončila novoroční bojovka, kterou 
jsme se spolkem Mladí pro Prušánky na 
přelomu roku připravili pro prušánecké 
rodiny. Úkolem bylo projít stanoviště 
dle mapy, odpovídat na otázky týkající 
se Prušánek a  dle správných odpovědí 
získat z  tajenky místo uložení pokladu 
a kód k jeho otevření. Soutěžící zasílali 
fotky s uloveným pokladem a losem byl 

vybrán jeden z nich, který obdržel dvě 
volné vstupenky do hodonínského kina 
na libovolné promítání.

Bojovka je už ale minulostí, a  tak 
jsme se vrhli do další činnosti. Jestli 
máte rádi dobré jídlo a  oceníte u  toho 
i  program pro děti, možnost prohléd-
nout si výstavu nebo zastřihnout vousy 
profesionálním barberem, pak neváhej-
te navštívit prušánský FOOD&MAR-

KET – akci, která do Prušánek přinese 
gastronomické pochoutky amerického 
i asijského stylu, s hromadou masa i ve 
veganském stylu. A  k  tomu množství 
doprovodného programu, kterému 
bude vévodit loutkoherecké divadlo 
Basta-fi dli. Tento zcela netradiční festi-
val proběhne již v neděli 10. 4. 2022 na 
prostranství před kulturním domem od 
11 hodin.

Přestože se snažíme do Prušánek při-
nášet události netradiční, jednu tradici 
chceme budovat – letňák. Letní kino 
byla naše první akce a jeden z hlavních 
impulsů našeho vzniku. Čtyři červnové 
večery v parku na dece s dobrým pitím 
u  sledování nejlepších českých fi lmů. 
Tak bude již druhým rokem pokračo-
vat spolupráce s Kinematografem bratří 
Čadíků, který nám přijede ve dnech 22. 
až 25. 6. 2022 navodit neopakovatelnou 
atmosféru letní fi lmové noci.   

Spolek Mladí pro Prušánky připra-
vuje akce, které jsou lidem dostupné 
a nabízí takovou programovou škálu, ze 
které si lze vždy něco zajímavého vybrat. 
Zároveň se snaží, aby každá jeho činnost 
měla společenský přesah a  motivovala 
ostatní k zapojení se do života v Prušán-
kách. Věříme, že obec je tak živá, jak jsou 
do jejího života zapojeni její obyvatelé. 
Pokud máte chuť přispět svou aktivitou, 
můžete se zapojit do příprav námi pořá-
daných akcí nebo vám naopak my rádi 
pomůžeme v uskutečnění vašich nápa-
dů. Napište nám na mladi@proprusan-
ky.cz nebo zavolejte na 607 938 490.

Těšíme se na setkání s vámi.
Zbyněk Němeček

Novoroční bojovka
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Myslivecké sdružení Hubert, z. s. 
Vánoční krmení zvířátek aneb do přírody s myslivci…
Myslivost není jen lovení zvěře, ale především péče 

o krajinu, přírodu a zvěř. Na našem území má dlouhole-
tou tradici a děti i veřejnost by ji proto měli chápat jako 
nedílnou součást našeho života. 

Sváteční štědrodenní procházku s výkladem a ukáz-
kou schopností a  dovedností pejska Voldemorta jsme 
společně s dětmi a jejich rodiči strávili krásné dopoledne. 
Zvířátkům jsme do zásypu a krmelce na „sváteční večeři“ 
přinesli nejen mrkvičku a jablíčka, ale také řepu a oves. 
Na další společnou krmicí výpravu za dobrodružstvím, 
doufám, že ji tak můžeme směle nazvat, se moc těšíme! 
Ta loňská, přátelé, byla totiž výjimečná… Ve vzduchu 
bylo cítit lehké napětí plné očekávání a  síla tajemného 
Štědrého dne tak nabývala na intenzitě. Pojďme tuto nove 
vytvořenou tradici udržet společně dál! 

Vaši myslivci, foto Ľubka Čulenová
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Taneční studio N.C.O.D.

Ze sportu 

Taneční studio N.C.O.D. vyrazilo na zimní soustředění 

SK Podlužan Prušánky oddíl fotbalu

   Padesát dětí a  dvacet dospěláků 
si užilo týden v Krkonoších. Počasí se 
nám vydařilo objednat to nejslunněj-
ší, a  tak jsem si užívali jak vnitřních 
tréninků, tak venkovních radová-
nek, a  někteří si i  parádně zalyžovali 
či „zasnowboardili“. Večer jsme hráli 
různé týmové hry, v soutěžích děti vy-

Okresní halová liga 2021/22 
Náš fotbalový oddíl SK Podlužan Prušánky se v právě 

končícím zimním období fotbalové sezóny ve všech svých 
věkových kategoriích, mladší a starší přípravky a mladších 
žáků  přihlásil do Okresní halové ligy 2021/22 (OHL). Ta 
měla podle původního plánu začít v prosinci 2021 a trvat 
do března 2022. 

hrávaly medaile a  dokonce i  poháry.
Další super akce máme v létě a přihláš-
ky přijímáme již nyní na emailu: ncod@
seznam.cz. Hlásit se můžete na příměst-
ský tábor v Břeclavi. Termíny máme dva 
– 11. až 15. 7. a 25. až 29. 7. 2022. Letní 
tábor neboli soustředění máme opět 
v  Krkonoších v  termínu od 31.7. do 

Jen pro vysvětlení, OHL je zimní halovou soutěží turna-
jového typu, kde se týmy z celého okresu Hodonín utkávají 
každý víkend ve sportovní hale v Lužicích formou vzájem-
ných zápasů tak, aby hráči měli i v zimní přestávce možnost 
sehrát fotbalová utkání se svými vrstevníky. Soutěž je říze-
na OFS Hodonín a vzhledem k turnajové formě je u dětí 
velmi oblíbená a veřejností hodně sledovaná. 

7. 8. 2022. Veškeré informace naleznete 
na našich stránkách ncod.cz, vaše dota-
zy ráda zodpovím na tel.: 723 665 935. 
Také se stále můžete přidat do našich 
tanečních kroužků ve vaší obci, rozvrh 
naleznete taktéž na našich stránkách.

Za celé taneční studio 
Lenka Žůrková
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SK Podlužan Prušánky z. s. oddíl šachu

Vzhledem ke covidové situaci byla ovšem OHL v pro-
sinci pozastavena a čekalo se na další vývoj epidemické si-
tuace. Nakonec se po organizační schůzce všech zúčastně-
ných oddílů v lednu 2022 dohodnul start zkrácené soutěže 
OHL ve formě čtyř víkendových turnajů mladší a  starší 
přípravky. Celkově se letos turnaje zúčastnilo deset týmů 
v mladší přípravce a čtrnáct týmů ve starší přípravce. Bo-
hužel kategorie mladších žáků nebylo možno spustit vzhle-
dem k  nutnosti povinnému testování při každé akci, což 
nebylo v silách OFS Hodonín možné zajistit.

V průběhu ledna a února 2022 tedy naše mužstva mlad-
ší i  starší přípravky absolvovala čtyři kvalifi kační turnaje 
OHL, ze kterých vzešlo pořadí pro účast na závěrečném fi -
nálovém turnaji, tedy tzv. „velké fi nále“ a „malé fi nále“, kde 
se bojovalo o celkové umístění v OHL. Vzhledem k prů-
běžným výsledkům zápasů v  kvalifi kačních turnajích se 
obě naše družstva na závěr dostala do „malého fi nále“. Zde 
mladší přípravka celkově skončila na 9. místě. Jsme rádi, 
že družstvo mladší přípravky, které je plné nových hráčů 
a hráček, celý turnaj v tomto složení zvládlo, hrálo s vyspě-
lými mužstvy z okresu a podařilo se jim držet s nimi krok. 
O výsledky tolik nejde, spíše o zkušenost s něčím novým, 
zajímavým a  napříště už budou více připraveni porovnat 
své fotbalové dovednosti. Popřejme jim k  tomu hodně 
štěstí a elánu, ať se jim nadále ve fotbalovém prostředí líbí 
a daří! Na úspěšném působení mladší přípravky v celé sérii 

Boje o titul mistra světa v šachu
Na konci roku 2021 se uskutečnily 

dvě významné šachové události, zá-
pas o titul mistra světa v klasickém ša-
chu a turnaj o titul mistra světa v rapid 
a bleskovém šachu. 

Dubaj (Spojené arabské emiráty) 24. 
11. 2021 – 16. 12. 2021 

Ostře sledovaný zápas o titul mistra 
světa v klasickém šachu mezi norským 
velmistrem Magnusem Carlsenem 
a ruským velmistrem Janem Něpomňa-
ščijem byl vypsán na čtrnáct vážných 
partií a  byl součástí světové výstavy 
EXPO. Norský velmistr Magnus Ca-
rlsen vládne šachistům od roku 2013 
a zaslouženě pátý titulový zápas vyhrál 
výsledkem 7,5:3,5 a stal se opět mistrem 
světa. Velmi atraktivní byl i cenový fond 
ve výši dvou milionů dolarů, kdy šedesát 
procent si odnesl vítěz, čtyřicet procent 
poražený. Po vyrovnaném průběhu prv-
ních pěti partií Magnus Carlsen nako-
nec zlomil Jana Něpomňaščiho v klíčové 
šesté partii, která trvala neuvěřitelných 
sto třicet šest tahů a osm hodin a byla to 
nejdelší partie v historii mistrovství svě-

turnajů OHL má klíčový podíl trenérský tým Marie a Mi-
chala Křivákových, za což jim patří velké poděkování. 

Starší přípravka taky absolvovala své čtyři kvalifi kační 
turnaje, ve kterých jsme si museli vzhledem ke zdravotním 
a jiným absencím hráčů mnohokrát pomáhat hráči z mlad-
ší přípravky. Podařilo se dle výsledků postoupit do „malého 
fi nále“, ovšem vzhledem k velkému množství omluvených 
hráčů v  daný termín se závěrečného fi nálového turnaje 
družstvo nemohlo zúčastnit. Velice nás tato situace mrzí, 
ovšem nebyla žádná možnost tuto situaci vyřešit. Proto 
starší přípravka v  konečném pořadí zůstala v  celkovém 
hodnocení na posledním místě OHL. 

Celkově účast na turnajích  OHL 2021/22 musíme hod-
notit kladně, podařilo se nám i  přes velice složité zimní 
covidové období plné karantén a onemocnění udržet týmy 
v činnosti a dětem přinést zábavu ve formě fotbalové hry, 
která je baví. Rád bych tímto poděkoval i rodičům našich 
hráčů a  hráček za vzornou pomoc s  přípravou vybavení  
a dopravou na turnaje, je to vždy o osobní obětavosti. 

Je naším prvořadým úkolem v rámci SK Podlužan Pru-
šánky udržovat sportovní činnost mládeže na maximální 
možné úrovni a  míře, protože zdravý pohyb a  kolektivní 
činnost by měla být pevným základem naší společnosti 
a přispívat k úspěšnému rozvoji dětí a mládeže. 

S přáním hezkých jarních dnů
Zbyněk Hromek

ta v šachu. V klání o mistra světa nejde 
jen o šachovou sílu, ale také o psychic-
kou odolnost, vytrvalost a fyzickou kon-
dici. Všechny tyto aspekty hrají nejen 
v profesionálním šachu významnou roli.

Varšava (Polsko) 25.12. 2021 – 30. 
12. 2021

Do národního stadionu polské Var-
šavy se sjela kompletní světová špička 
mužského a  ženského šachu. Na mist-
rovství světa v disciplíně rapid šachu se 
zrodilo velké překvapení, kdy vítězem 
se stal mladý sedmnáctiletý 
uzbecký velmistr Nodirbek 
Abdussatorov a v ženách zví-
tězila ruská velmistryně Ale-
xandra Kostenjuk. 

V bleskovém šachu se stal 
mistrem světa francouzský 
velmistr Maxime Vachier-
-Lagrave a  v  ženách talento-
vaná osmnáctiletá kazašská 
mezinárodní mistryně Bibi-
sara Assaubayeva. Perličkou 
turnaje v  zápalu souboje za 
šachovnicí se stalo upadnutí 
ze židle polského mezinárod-

ního mistra Pawela Teclafa po své hrubé 
chybě v pozici. Natočené video z tohoto 
incidentu získalo již po celém světě mili-
on shlédnutí na kanále youtube. 

Bylo mi ctí, že jsem jako představi-
telka šachového oddílu Prušánky moh-
la navštívit obě tyto významné šachové 
události za podpory Šachového svazu 
České republiky a tímto rozvíjet šachové 
aktivity i na mezinárodní úrovni. 
Za SK Podlužan Prušánky z. s. oddíl šachu

Taťána Šeráková

Fide World Chess Championships Rapid Fide World Chess Championships Rapid 
and Blitz, Varšavaand Blitz, Varšava
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Škola bojového umění
   Škola bojového umění započala v  tomto roce opět 

výuku jiu jitsu a sebeobrany. Po delší přestávce začali žáci 
postupně navštěvovat stabilní tréninky a  kapacita školy 
se rychle zaplnila. Nábor dětí je již zastaven a je možnost 
doplnit kapacity pouze na tréninku mládeže a dospělých. 
Od prvního února využila naše škola nabídky starosty obce 
a  přesunula svou základnu do Kulturního domu Prušán-
ky. Zde probíhají tréninky každou středu a to od 16:30 do 
18:00 hodin pro děti do patnácti let a  od 18:00 do 19:30 
hodin pro mládež a dospělé. Trénink probíhá na speciální 
podložce (tatami) za využití tréninkových pomůcek jako 
jsou lapy a  bloky. Vždy poslední trénink v  měsíci probí-

há nácvik reálné sebeobrany v běžném 
oděvu a bez žíněnek. Těchto tréninků 
mohou využívat jednorázově i obča-
né obce, kteří si chtějí přijít zacvičit 
a  naučit se jednoduchou a  účelnou 
sebeobranu. Trénink není omezen žád-
nou věkovou hranicí a lze ho přizpůsobit 
pro každého. Proto neváhejte a přijďte mezi nás.  Můžete 
taktéž navštívit naše nové internetové stránky a zde se do-
zvědět další informace.

www.bojove umeni-osicka.cz
Josef Osička

Žízeň

Zprávičky z farnosti

Každý z vás jistě zná pocit žízně. Tělo 
se hlásí o to, co nutně potřebuje k životu. 
Lékaři dokonce doporučují, kolik teku-
tin by měl dospělý člověk za den vypít, 
aby nevznikly zdravotní problémy. Voda 
je pro nás životně důležitá. Její nedosta-
tek nejvíc pociťují v zemích, kde je pitná 
voda vzácností, třeba v pouštních oblas-
tech. Tam jde skutečně o život.

Prázdné přehrady, prázdné studny, 
prázdné zásobníky na vodu. Tohle v po-
sledních letech slýcháváme stále častěji. 
Procházíme obdobím sucha. I  letos na 
jaře je velké sucho. Nedostatek vody je 
problém. Když je něco prázdné, zname-
ná to většinou, že něco není v pořádku.  

Je tady však ještě jiná prázdnota. Ta 
niterní, ta, která je v  naší duši. Člověk 

může mít pocit, že je prázdný, něco mu 
chybí. Nebo někdy ten pocit nemusí 
mít a přesto prázdný může být. Prázd-
nota je problém. Mnoho lidí hledí jen 
k zemi a jsou stále nespokojení. A přece 
Bůh stvořil člověka se vzpřímenou chů-
zí, aby mohl hledět vzhůru ke hvězdám. 
Apoštol Petr píše křesťanům, že kdysi 
byli také takto prázdní, ale potom přišla 
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Z dobového tisku

A  dneska si navíc přečteme něco 
z  dobového tisku, tentokrát to bude ze 
Slovácka z roku 1922. Tento výtisk měl 
pan Josef Michalica po svém dědovi.

Pokus úkladné vraždy v  Prušán-
kách?

Ve čtvrtek tohoto měsíce večer sta-
la se jinak klidná obec Prušánky jeviš-

změna. Jak se z prázdných lidí stali ti na-
plnění? V Bibli čteme: „Víte přece, že jste 
z  prázdnoty svého způsobu života, jak 
jste jej přejali od otců, nebyli vykoupeni 
pomíjitelnými věcmi, stříbrem nebo zla-
tem, nýbrž převzácnou krví Kristovou.“ 
(1.Petr 1,18-19) 

To jsou Velikonoce. Petr nám připo-
míná, že Kristova smrt neslouží pouze 
k  našemu odpuštění, ale i  k  tomu, aby-
chom nalezli svoji hodnotu. Vždyť jsme 
Bohu stáli za to, aby za nás zemřel. Vědo-
mí toho, že Bůh nás vidí jako hodnotné, 
a že dává našemu životu smysl, to je to, 

těm hrůzného činu. Téhož večera přijel 
domů ku své ženě učitel Novotný, který 
se vrátil z Moravské Nové Vsi, kde byl 
u lékaře za ošetřením bolavé své ruky. 
Doma došlo mezi ním a  jeho ženou 
Zdenkou, dcerou nadučitele Šmolce 
v Prušánkách, k rodinnému sváru, po-
něvadž ona odejela do Brna na zálety, 
kdež pobyla deset dní a  čtyřměsíční 

co činí život naplněný. Máme hodnotu 
a máme cíl. Náš život nemusí být prázdný. 

Svět potřebuje Boha tím víc, čím čas-
těji opakuje, že ho nepotřebuje. Zdravá 
religiozita vede do svobody a  k  život-
nímu štěstí. Člověk si musí uvědomit, 
že není absolutní pán, ani tvůrce svého 
vlastního bytí. Se základními hodno-
tami se nedá libovolně zacházet. Náš 
svět a člověk je stvořen Bohem. Z toho 
musíme vycházet. A vše má své zákony. 
Pokud se nedodržují, je zle – ničí se me-
zilidské vztahy, ničí se životní prostředí, 
vznikají války. Zachrání nás jenom ná-

děcko nechala doma, což jí muž vytý-
kal. Žena Novotného Zdenka je pro-
slulá blondýna – krasavice, na niž tento 
velmi žárlil a dokonce prý jí často vy-
hrožoval, že ji zabije, nepovede-li řádný 
život a nebude-li s ním bydleti společně 
ve Valčicích (lidově se tak říkalo městu 
Valtice).

Když hádka mezi rozvaděnými 

vrat k Bohu, našemu Stvořiteli. To prázd-
né místo v nás může naplnit jenom Bůh. 
Jen On utiší naši žízeň po štěstí.

Přeji nám všem, aby měla naše spo-
lečnost zítřka ještě hodnoty a byla určo-
vána dobrem. Postoje jako píle, vytrva-
lost a houževnatost jsou důležité. Avšak 
jde i  o  další hodnoty, ještě důležitější: 
věrnost, milosrdenství, trpělivost, od-
puštění. A především láska. Jen tak bu-
deme moct přežít vše těžké a náročné, 
s čím se v životě setkáme.

Radostné Velikonoce!
Vít Hába, farář

Čteme z prušánecké kroniky
V roce 1923 byl poprvé zřízen sklad řepy v Prušánkách. 

Na začátku řepné kampaně se vozila řepa do Nové Vsi, avšak 
když nastalo deštivé počasí, tak byl zařízen sklad pro hodon-
ské cukrovary poblíže státního dvora na Drahách. Řepa se vá-
žila ve státním dvoře. Jelikož byla v tom roce veliká poptávka 
po řepě, tak zřídila správa Kuff nerových cukrovarů rovněž 
svůj sklad hned za dvorem na trávníku. Ačkoli hodonské cuk-
rovary platily tutéž cenu jak břeclavský, přece se našlo dosti 
řepařů, kteří raději odevzdali řepu židům než do rolnického 
cukrovaru do Hodonína.

V listopadu roku 1923 byl porolničen Kuff nerův cukrovar 
v Břeclavi, kamž také patřil Kuff nerův dvůr v Prušánkách. Po-
rolničením tohoto cukrovaru zasvitla u mnohých naděje, že 
přece se s něčím pohne a že bude vyplněné přání domovinářů, 
aby nám byla vrácena půda, kterou naši předkové ztratili. Pra-
vím jenom domovinářů, neboť jiné politické strany neměly na 
parcelaci žádného zájmu a také nevěřily nikdy, že může k ně-
jaké parcelaci přijít.

Na jaře roku 1924 bylo uvolněno akcionářům přes šede-
sát mír pole z Kuff nerového dvora do prozatímního nájmu. 
Jedna měřice přes 90 kč ročně, což bylo na tehdejší dobu až 
moc laciné. Půdu dostali, až na malou výjimku, jen domo-
vináři. Avšak lidé nebyli spokojeni. Příčinou nespokojenosti 
bylo to, že toho bylo moc málo pro tak mnoho lidí. V druhé 
řadě, i kdyby toho bylo i tisíce měřic, tak zase by nebyl žád-

ný spokojen, protože nespokojenost jest jedna nejošklivější 
vlastnost člověka.

Dne 29. dubna roku 1924 bylo započato sázení mateč-
ní vinice „Pod Nechory“. Bylo zasazeno asi 2 000 kořenáčů 
americké révy různých odrůd. Založení tohoto vinohradu už 
bylo zapotřebí, neboť révokaz velice zle řádil v našich starých 
vinohradech. Kupovali se sice zaočkované sazeničky ze státní 
školky v Mutěnicích, avšak tímto způsobem přišlo zbudování 
vinohradu velice draho, neboť jedna sazenička stála až 3 kč.

Dne 30. dubna roku 1924 v  9 hodin večer vyhořela na 
Žižkovské ulici „Villa Malvy“. Příčina požáru jest neznámá, 
vzniklá škoda jest kryta pojištěním.

Dne 1. května roku 1924 jeli poprvé domovináři z Prušá-
nek na májovou manifestaci do Hodonína.

Dne 24. června zemřel v Prušánkách nejstarší občan a dob-
rý pamětník roboty Tomáš Mikulica. Narodil se v Kobylí dne 
29. prosince 1828, bylo mu 96 let. Zaměstnán byl v bývalém 
císařském dvoře jako dozorce a teď žil jako penzista.

V červnu roku 1924 byl učiněn pokus, zda by nebylo mož-
no pustit vodu, která vytékala drenážemi z odvodněných po-
zemků „Díly za kostelem“. Inženýr Zaoral z Břeclavi provedl 
zaměření projektu. Od provedeného projektu však bylo upuš-
těno, protože nebylo docíleno většiny v obecním zastupitel-
stvu pro tuto věc.

Z prušánecké kroniky vybrala a upravila Jana Kamenská
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manželi poněkud utichla, zasedl Novotný 
ke stolu k večeři a tu pojednou nadučitel 
Šmolc, otec ženy Novotného, střelil to-
hoto z revolveru do hlavy. Koule se však 
odrazila od nosní kosti a Novotný snažil 
se vyskočiti, než vtom jeho žena zasadila 
mu asi deset ran okovaným kladívkem na 
maso do hlavy a tchán střelil ho podruhé 
zezadu do krku. Než ani tentokráte pro-
jektil nezasáhl oběť smrtelně a zůstal vě-
zeti ve svalstvu. Napadený v posledním 
pokusu o záchranu vrhl se do zavřeného 
okna, přičemž bylo po něm otcem na-
dučitele Šmolce Václavkem, téměř osm-
desátiletým starcem, znovu střeleno a on 
byl zasažen do boku. Při útěku oknem se 
přepadený těžce pořezal ve tváři. Podaři-
lo se mu však přece uniknouti a prchaje 
volal o pomoc. Náhodou jel ze dvora dr. 
Vala, který ihned raněného operoval, vy-
ňal mu oba projektily a zavezl na nádraží 
do Moravské Nové Vsi, odkudž byl do-
praven do nemocnice v Brně.

Zdenka Novotná i  její otec nadučitel 
Šmolc, jakož i  Václavek byli ještě téhož 
večera zatčeni a  dodáni k  okresnímu 
soudu v  Hodoníně. Soudní vyšetřování 
objasní, jedná-li se tu o  pokus předem 
připravené úkladné vraždy, či o  rodin-
nou tragédii ze žárlivosti.

P.S. Jak to dopadlo jsme bohužel nezjis-
tili. Ale kdyby o tomto případu náhodou 
někdo něco věděl, podělte se o to s námi.

Přepsala a lehce upravila 
Jana Kamenská

Společenská kronika

Naši jubilanti 
Marie Hradilová 85 let 
Žofi e Melchrtová 85 let
Ludmila Zigáčková 90 let
Marie Kujová 92 let
Marie Škápíková 92 let
Anežka Maršálková 98 let
Josef Zigáček 99 let

Naši jubilanti 
Marie Hradilová 85 let 

Statistika
Počet obyvatel k 31.12.2021:   2206

Narození 23 dětí
Úmrtí  39 občanů
Přihlášeno 33 občanů
Odhlášeno 42 občanů
Sňatky v obci 16

Opustili nás: 
Emil Balga
Štěpánka Poláchová
Karel Baťka
Marie Čuprová
Karel Předínský
Tomáš Bílský
Květoslava Čechová
Jiří Řehánek
Jiří Šesták
Marie Malá
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Restaurace Sportklub

Restaurace Sportklub byla otevře-
na 1. 6. 2021, nachází se ve sportov-
ním areálu a slouží nejen pro zajištění 
občerstvení sportovcům, ale přede-
vším z ní chceme udělat místo, kde se 
budou lidi z Prušánek a okolí setkávat 
a kam se budou rádi vracet.

Snažíme se v těchto nelehkých do-
bách Covidu a zdražování zajistit pro 
naše hosty maximální kvalitu všeho, 
co jim „přistane“ na stůl. Občerstve-
ní připravujeme z kvalitních surovin 
a za péči o čepované pivo jsme zís-
kali ocenění Plzeňského Prazdroje 
„Hvězda sládků“, kterým se může 
pyšnit jen 500 z  22 000 registro-
vaných gastro zařízení. Pivo u nás 
je prostě nejlepší široko daleko 
a i přesto levnější než benzín. 

V restauraci máme kapacitu 45 
míst a dalších 50 míst na zahrádce. 
Po domluvě organizujeme rodin-
né oslavy, fi remní večírky a  další 

události. Rauty připravujeme sami 
a složení vybíráme podle požadavků 
organizátora a charakteru akce. Rauty 
jsme schopni přivézt až k Vám domů.

Pořádali jsme i akce jako prezen-
tace na témata Gruzie s  Lukášem 
Reichmannem, Černobyl s  Jakubem 
Valuchem a  Rudé moře s  Lubomí-
rem Zahradníkem. Tato povídání 
byla umocněna tematickými drinky, 
občerstvením nebo upomínkovými 
předměty. 

Přijďte k  nám na něco dobrého 
k snědku, na výborné pivo a do krás-
ného prostředí. Věřím, že u nás všich-
ni dáte za pravdu větě z legendárního 
českého seriálu: „V hospodě je líp než 
na světě“. 

www.sportklubprusanky.cz
www.facebook.com/sportklub-

prusanky
IG: @sportklubprusanky

PROVOZNÍ DOBA
PO 15.00 – 21.00 hod
ÚT 15.00 – 21.00 hod
ST      ZAVŘENO
ČT 15.00 – 21.00 hod
PÁ 15.00 – 22.00 hod
SO 15.00 – 22.00 hod
NE 15.00 – 21.00 hod

Těšíme se na Vaši návštěvu
Za Sportklub Prušánky

Michal Váňa

INZERCE

Poradci Bílého kruhu bezpečí mohou nyní přijet až za vámi

Mobilní poradna

Již 25 let pomáhá brněnská po-
bočka Bílého kruhu bezpečí obětem 
trestných činů, pozůstalým i svědkům 
trestných činů. A  od loňského roku 
dokonce není vázaná na prostory br-
něnské poradny. Díky tomu, že pro 
svou činnosti získala vozidlo, mohou 
poradci z Brna vyjet za klienty i mimo 
své domovské město.

Drtivá většina obětí kriminality, 
která se obrací pro pomoc na brněn-
skou poradnu Bílého kruhu bezpečí 
žije v Brně či okolí. Je však samozřejmé, 
že oběťmi se stávají i lidé mimo tuto ob-
last. A pokud nebydlí v dojezdové vzdá-
lenosti od Brna nebo je pro ně zkrátka 
nemožné na pobočku přijít, zůstávali 
až do nynějška odkázáni pouze na naši 
bezplatnou non-stop linku pro oběti 
na čísle 116 006. Změnu v této situaci 
přináší právě mobilní poradna. Díky ní 

se nyní právní a psychologická pomoc 
může dostat do kteréhokoli kouta Jiho-
moravského kraje.

Obrátit se na Bílý kruh bezpečí mo-
hou například oběti ublížení na zdraví, 
týrání, vydírání, znásilnění, porušování 
domovní svobody, loupeže, podvodu, 
krádeže a  mnohých dalších trestných 
činů. Poradci jim nabídnou především 
konzultaci, při které vyslechnou kon-
krétní příběh a  poskytnou právní in-
formace a psychickou podporu. Porad-
ci pracují bezplatně a  konzultace jsou 
diskrétní. Setkat se s právníkem a psy-
chologem může klient prakticky na ja-
kémkoli místě, a to i v mobilní poradně 
samotné. Je vybavena tak, aby konzul-
taci bylo možné vést přímo uvnitř. Kli-
ent tedy nemusí uvádět svou adresu pro 
to, aby si poradce k sobě zavolal.

Přístup ke službám Bílého kruhu 

bezpečí je velice jednoduchý. Stačí jed-
no zavolání na kontaktní telefonní číslo 
732 842 664. Pracovnice bílého kruhu 
pak s  volajícím domluví vše potřebné 
a  dohodne konkrétní podobu a  mož-
nosti konzultace. Díky mobilní porad-
ně již není domluva vázaná pouze na 
konzultační hodiny brněnské pobočky, 
tzn. čas konzultace je domluven dle 
možností klienta. Přijít však stále může 
klient i osobně, a to každé úterý či čtvr-
tek. I v takovém případě je však lepší se 
objednat na uvedeném mobilním tele-
fonním čísle.

V případě potřeby pomoci neváhej-
te Bílý kruh bezpečí kontaktovat.

www.bkb.cz
e-mail: bkb.brno@bkb.cz

fotky na: https://drive.google.com/
drive/folders/1YsP2Hd3Pnmpxw_xX-

nE3uyUBp6UPsVZeb?usp=sharing
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Krmení zvířátek na Štědrý den

Olympijské hry ve školce

Zimní olympijské hryZimní olympijské hryOlympijský tým KačenekOlympijský tým Kačenek

BiatlonBiatlon Fandit umíme!Fandit umíme!


